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Forældrebestyrelses møde i Dagtilbud Højvangen 
Mødedata 

Mødedato d. 21.09.22 

Mødetidspunkt kl. 19.00-21.00 

Mødested 
Regnbuen 
 

Deltagere 

Carina Dyreborg Prip, Anne Mølgaard Juul, Mette Skovby Jensen, Henrietta Skov Andersen, Lone 
Alstrup Toft, Viola Mie Skovhus, Louise Hove Krog, Mads Frisk Sørensen, Tasja Jeanette Nielsen, 
Tanja Pedersen, Rikke (dagligleder), Gitte (dagtilbudsleder) 
 

Afbud  

Referent/ 
Mødeleder/ordstyrer: 

Referent, Rikke 
 
Ordstyrer, Gitte I 

Dagsorden 

  

Punkt Dagsorden Beskrivelse af punkter 
samt indstilling: 
 

Referat og ansvarlige: 

1. 1
. 

 

Godkendelse af referat og 

dagsorden 

 godkendt 

2. 2
. 

Godkendelse og underskrive 

forretningsorden 

   
 

3. 3
. 

Rundvisning af Regnbuen 

 

Rikke viser os rundt i 
Regnbuen 
 

Efter rundvisning tog vi en navnerunde  
 
 

4.  Nyt fra ledelsen Økonomi 
Sygefravær 
KVALid uddannelsen 
Ny daglig leder  
Ny pedel 
Besparelser  
Bestyrelseskursus 
 
 

Økonomi: når det nye budget kommer skal I i 
bestyrelsen være med til at finde ud af hvor der evt 
skal sættes ind. 
Der er forhandlinger i gang og vi afventer hvad 
udfaldet bliver. Der skal komme flere penge til 
minimumsnormeringer og til det at børn skal blive i 
vuggestue til 3,1.  
Pedel: vi har ansat Kenneth Han starter i uge 42. 
Som opstart vil han være i husene en uge ad 
gangen og sammen med de forskellige huse lave 
en plan for det enkelte hus. 
Kursus: torsdag næste uge, Gitte sender det ud 
igen. Hvis I vil med skal I lige give Gitte besked. 
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Sygefravær: Der afholdes mange op følgende 
sygefraværssamtaler. Efter en samtale vil der blive 
samlet op efter 6 uger. Gitte forventer at der vil 
kunne ses ændringer til næste gang vi laver måling 
på det.  
KVALid uddannelse: Hele ledelsen er afsted 
sammen med to medarbejdere fra hvert hus. Det 
med henblik på fælles forståelse og sprog/fokus 
omkring Tilsyn 
NEST: Fredensgård og Elverhøj starter op nu i 
efteråret og til foråret starter Skovtroldene og 
Regnbuen. Det handler om struktur, tilgang og 
forudsigelighed. 
Ny daglig leder i Skovtroldene: Camilla starter 3 
okt. 
 

5. 4
. 

Fonde? Status på fonde 
søgningen? 

Gitte siger at hun har talt med en der sidder med 
sådanne ting og Gitte vil gerne undersøge det 
nærmere. Og vi kan overveje muligheden for om 
det er noget vi vil bruge penge på at sætte en 
anden til at hjælpe os med at søge fonde. 
Ide: måske de forskellige huse kan sætte ord på 
hvad det er de hver især ønsker at arbejde med ud 
fra verdensmål og læringsmiljø- for at søge det der 
lige er noget der kan opfylde deres behov. Have 
forældre ord med samt evt børnesyn ( 
Aftale: Gitte I undersøger hvad det koster og 
hvordan det kan komme i gang Hvilken ramme der 
skal søges i mm. Det søger Gitte sparring på. 

6.  
 

Hjemmesiden  De daglige ledere har 
lavet et skriv om de 
forskellige børnehuse. 
 

De daglige ledere har hver lavet et skriv og deri 
skal vi finde et fælles udtryk så rammen bliver ens 
og dermed mere spiselig og lækker at se på. Vi 
ønsker der kommer noget mere levende med ind 
over –film, billeder, og andet. 
Ide: Måske en der havde lyst til at få noget praktik 
her hvor vedkommende skal være med til at 
udvikle sådan. Der er en hjemmeside hvor man 
kan søge sådanne praktikanter. Det undersøges 
nærmere af …. forældre. En anden mulighed er en 
forældre der gerne vil finde ud af om han gennem 
sit arbejde kan gøre noget. 
 
Logo: Vi har haft fat i en der ikke vendte tilbage. Vi 
har fundet en anden der er specialist i grafisk 
facitlitering og han skal komme med forslag. Vi vil 
gerne der er et fælles for Højvangen der kan 
repræsentere alle huse. 
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7. Principper til den gode 
kommunikation 

Hvad mener 
bestyrelsen er god 
kommunikation? 
 

Gitte kommer med et oplæg til ned principper i fht 
at det er et materiale vi kan stå på og have hvis der 
opstår nogle problematikker hvor et sådan princip 
vil give mening. 
Det er en god ide at lave et sådan i ”fredstid” så 
der er en fælles forståelse for hvad det er at have 
tillid til hinanden og kommunikationen. 
Kommunikationen på AULA- så der er indhold og 
relevans. –der er svingende informationsniveau. 
Der skal skabes en form for ensartethed i form af 
en skabelon, så alle får lige meget info –
pædagogisk info. Måske en god ide at der i de 
skriv vi sender ud vil være fokus på sprogbrug- så 
alle faglige floskler undlades men det skrives så 
alle forstår.  
Måske kunne et kommende skolebørns forældre 
møde give mening i fht hvad der arbejdes med, 
frem mod, hvad skal der være i fokus. 
Der skal skabes forudsigelighed for hvad der skal 
ske. 
Aftale: Vi finder en skabelon til sådanne 
”læringsbreve” i ledelsen i samarbejde med LMU 
og så afprøves det i en periode og efterfølgende vil 
vi sammen med jer i bestyrelsen evaluere på det. 
Lever det op til det der giver mening for jer 
forældre? 
 

8. Evt. 
 

 Sammenhæng mellem skole og dagtilbud bliver et 
emne til næste gang. 

 


